
Protokoll nr 10 2020 

 

 

 

sm
p

ro
tn

f_
2

0
2

0
-1

2
-0

2
_

n
r1

0
.d

o
cx

;2
; 2

0
1

4
-0

6
-1

3
 0

9
:0

5
:0

0
 

Tid: 2 december 2020 kl. 19.15-20.15 
Plats: Digitalt möte via Teams 
 
Mötet föregicks av ett föredrag kl 18.00-19.10 om ”PFAS – Vår tids värsta miljögift” av föredragshållaren 
Katarina Volkova Hellström, sakkunnig från Riks. Det genomfördes digitalt via Teams med ca 10 deltaga-
re på ett mycket bra sätt – och övertygade även de ev. något skeptiska om att rubriken (tyvärr) är sann. 

 
Närvarande: Pehr Lind, Lars Ljungdahl, Lars Klasén, Alenka Jejcic, Anne Kawecki och Mats Johansson 

1. Mötets öppnande 
Pehr öppnade mötet.  

2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes. 

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet 
Pehr utsågs till ordförande och Lars till sekreterare. Som justerare utsågs Lars L och Mats. 

4. Formalia 
Föregående protokoll (nr 9, 4 november 2020) godkändes. Undertecknande av de styrelseprotokoll som 
ännu inte blivit undertecknade ombesörjs av Lasse. Klart senast till nästa styrelsemöte (d 13/1 2021). 

5. Inkommet 
Fysisk post: 

- Brev rörande Samråd gällande fastigheterna Mörby 5:1 och Krummeltorp 1:1 (Nykvarn), omfattande ca 
120 ha öster om Nykvarn, mellan E20 i norr och Svealandsbanan i söder. Området är redan 
detaljplanelagt (beslutad 2018). Det rör sig om väldigt stora åtgärder. Här ur handlingarna: ”Den 
planerade ansökan kommer att avse tillstånd till vattenverksamhet enligt 11 kap. MB för utfyllnad av 
sumpskog om 12 000 m² samt skapandet av våtmarker för rening och fördröjning av dagvatten i den 
södra änden av planområdet.” … ”Den hydrologiska regimen i hela området kommer i och med 
utbyggnaden att förändras”. Här finns bl a sköldmossa, knärot och vattensalamander. Synpunkter ska 
vara inne senast d 18/12. Lasse fixar länk till digital version och mailar till styrelsen. 

Mail:  

- Alla inkomna mail rör sådant som tas upp under andra mötespunkter, främst remisser/planärenden, 
eller rör möten mm, vilka har vb-ats till övriga styrelsemedlemmar. Utöver detta ca 70 returer som 
resultat av obeställbara maildresser vid mailutskicket om PFAS-föredraget. 

6. Ekonomi 
Lasse redovisade den ekonomiska situationen och vi konstaterade att ekonomin är god. Ersättningen till 
Martin Hedberg är omförhandlad till ett lägre belopp och betalad. Den största kända kostnaden för 
våren är tryck och utskicket av vårprogrammet, vilket beräknas kosta 10-12.000 kr. 

7. Remisser 
Södertälje 

- Inga yttranden e.d. har avlämnats sedan förra mötet. 

- Ny remiss är Samråd för Detaljplan för Mariekälla 1:26. Det rör förslaget om hotell på Torekällberget 
ungefär på den plats där det nedbrunna värdshuset låg, strax söder om väderkvarnen. 125 gästrum, 
restaurang, butik mm. Pga att planen är allmänt omdiskuterad (och delvis ifrågasatt) har remisstiden 
förlängts till 7 veckor; till den 15/1 2021. Vi beslutade att inte avlämna yttrande. 
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- Ny remiss är Samråd om Detaljplan för del av Tellus 5 och Tälje 1:1. Det rör förslag om ett hotell 
ungefär på den plats där McDonalds är/har varit. 1870 gästrum samt och restaurang och bowling mm i 
markplan. Pga att planen är allmänt omdiskuterad (och delvis ifrågasatt) i ännu högre grad än hotell på 
Torekällberget har remisstiden förlängts till 7 veckor; till den 15/1 2021. Bland det mest ifrågasatta är 
den föreslagna igenfyllnanden av ca 10 m av den norra delen av Maren. Vi beslutade att avlämna 
yttrande som begränsar sig till synpunkter betr just detta. Lars K skissar på en text. 

- Kommande remisser på samråd under 2021 och som vi då bör yttra oss över är dels Detaljplan för del 
av Brunnsäng 1:1 (Cittran 1 och 2 mm) (i norra delen av/norr om Hanstabruksskogen, bl a vid 
Telgehusvägen), dels Detaljplan för Ljungen 1 (del av Torekällbergets sydligaste skog. Se info i föreg. 
styrelsemötesprotokoll! 

- Ett kommande samrådsärende är en planerad vindkraftpark i området söder om Yngern, ca 10 km 
väster om Järna, dvs troligen precis söder om Yngsviken, nära Sjunda. Bakom den kommande ansökan 
står Eolus Vind AB och Sveaskog. Så nu kryper konflikten mellan det postiva med vindkraften (bort från 
det fossilfria samhället) och det negativa (påverkan på miljö och natur) helt nära oss och inte bara till 
Norrland, Dalarna och Småland (m fl) … 

- Slutligen ang. den i våras beslutade detaljplanen Del av Brunnsäng 1:1 (i Bergvik), som rör ett 9 
våningar högt hus (urspungsförslaget var 2 st 4-5-våningshus) i den NV fliken (0.4 ha av den ca 11 ha 
stora Hanstabruksskogen, som i sin helhet är en nyckelbiotop). Vi har inte inlämnat yttrande under 
samrådsprocessen. Vi har blivit kontaktade ett flertal gånger sedan dess av närboende m fl som 
motsätter sig planen med önskan om att vår krets ska engagera oss i motståndet. Dessa har även på 
egen bekostnad anlitat en ekolog, Bjarne Tutturen, för en naturvärdesundersökning. Han har funnit ca 
10 skyddsvärda arter i området och därtill uttalat att en 250 år gammal tall (som ska få stå kvar) hotas 
om det vindskydd som utgörs av några närstående tallar försvinner. 8-10 sakägare har överklagat 
beslutet till mark- och miljödomstolen. Vår krets kan inte överklaga eftersom vi inte ingett något 
yttrande under samrådet innan granskningstidens slut. För att vara säkra på saken har vi haft kontakt 
med chefsjuristen på RIKS. Det måste påpekas att vi inte tagit ställning i saken. 

Nykvarn 

- Inga yttranden e.d. har avlämnats sedan förra mötet 

- Ärendet Ströpsta 3:54 (Båglan): Pehr berättade kort om läget i ärendet. Bygg- och miljönämnden har 
beslutat att att godta omvandling av åkermark till deponi. Detta har vi överklagat till Länsstyrelsen, 
vilken som resultat förbjudit sådan omvandling. Därför är ärendet nu (d 3/12) för tredje gången uppe i 
Bygg- och miljönämnden. Bara att hålla tummarna … 

8. Genomförda aktiviteter 
- Inget genomfört sedan mötet d 4/11. 

9. Kommande aktiviteter 
Utan vetskap om Corona-läget är i vår så fortsätter vi vår planering inför våren. Om föredragen inte går 
att genomföra ”fysiskt” så kör vi dem digitalt. Vilket det blir avgörs löpande inför resp programpunkt. 
Frågan om mötena ska begränsa oss till enbart medlemmar diskuterades, men avgjordes inte. 

- Onsdag d 13/1. Föredrag om Södertäljes naturreservat. Hålls av representant från miljökontoret 
(Södertälje). Alenka ansvarar för att boka någon. 

- Onsdag 3/2. Föredraget Fungerar klimatkompensation? som blev inställt den 4/11 föreslås att hållas 
nu. Alenka kollar att det är ok med föredragshållaren Maria Johansson. 

- Onsdag 10/3. Föredrag om Invasiva växter hålls av Södertälje kommuns ”odlingsexpert” Maja Nygren. 
Lars K håller i det. 

- Onsdag 7/4. Seminarium om samhällsbyggnadsprocessen. Föredragshållare från Södertäljes 
samhällsbyggnadskontor; datum dock ej bekräftat (Anm: Klart nu!/LK 2020-12-04). Lars K håller i det. 

- Onsdag 28/4. Årsmöte – om det då är möjligt att hålla ”fysiskt”. Beror förstås på Corona-läget. Om det 
inte går så får vi ta till en annan lösning, kanske skjuta till hösten (beroende på vad stadgarna medger). 

- Lördag 22/5. Förslag om Vandring i naturreservatet Stora Envättern. Pehr håller i det. 
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- Onsdag 9/6. Våravslutning i Nykvarn. Förslag om att hålla det i Nykvarn, vid båtklubben vid Yngern. 
Pehr håller i det.  

Texter för vårprogrammet lämnas till Alenka senast den 18/12 (manusstopp). Pehr fixar förstasidestext. 

10. Rapporter 

- Mats deltog i Länsförbundets kretskonferens 21/11, vilket genomfördes digitalt). Bra möte! 

11. Övrigt 
- Mats föreslog en föreläsning om skogen. Lars K nämnde i sammanhanget att möte i 
Miljörättsnätverket (RIKS) med tema ”Skog special” äger rum via Zoom den 17/12 kl 18. 
Föredragshållare är chefsjuristen Oscar Alarik. Lars K är medlem i gruppen, men antar att vem som helst 
kan delta (kontakta Lars för inbjudsmailet!). (Anm: Årets nätverksträff i Skogsnätverket hålls digitalt d 
8/12 18-20.30. Det går säkert att delta för alla intresserade.). 

- Frågan om nästa års styrelse: Nya/flera intresserade av att vara med efterlyses! Hur får vi tal i sådana? 
Alenka har åtagit sig att kontakta en som deltagit i tidigare möte. Lars har en ev. intressent som ännu 
inte bestämt sig. Synnerligen angeläget att få med någon ny från Nykvarn! Upprepades att de personer i 
nuvarande styrelse som inte deltagit en enda gång inte kan räkna med att komma på tal igen. Frågan om 
den kandidater till nya styrelsen tas upp på styrelsemötet d 13/1. 

12. Kommande möte 
Nästa styrelsemöte är den 13/1 i samband efter föredraget om Södertäljes naturreservat. Troligen 
digitalt (Teams). 

13. Mötet avslutas 

Pehr tackade mötesdeltagarna och avslutade mötet. 

 

 

Vid protokollet: 

 

 

Lars Klasén 

 

Justeras: 

 

 

Lars Ljungdahl   Mats Johansson 

 


